
Inspreektekst – Gemeenteraad Enschede 

Onderwerp: Hittestress in de wijk Stadsveld 

  

Geachte leden van de gemeenteraad, 

  

Een van de grootste uitdagingen waar we de komende jaren mee te maken krijgen, zijn de 
gevolgen van klimaatverandering. In onze wijk Stadsveld merken we die effecten nu al, en op 
meerdere manieren. 

  

Afgelopen jaar hadden we regelmatig te maken met wateroverlast. Maar een ander groeiend 
probleem is de toenemende hitte in de zomermaanden. De zomers worden steeds warmer en 
droger – en dat voelen we direct. 

  

Als je de hittestresskaart van Enschede erbij pakt, zie je dat – naast het centrum – onze wijk, 
grofweg tussen de Westerval, Haaksbergerstraat en Patmos (minus Patmos zelf), tot de heetste 
gebieden van de stad behoort. Vooral het gebied Stefensfenne springt eruit als een van de ergst 
getroffen plekken. 

  

Vooral kwetsbare bewoners, zoals ouderen, kinderen en mensen met gezondheidsproblemen, 
ondervinden direct de gevolgen. Binnen blijft het warm, buiten is er amper schaduw. Het 
woongenot én de gezondheid komen zo onder druk te staan. 

  

Ondertussen is er in onze wijk juist groen verdwenen. Grote bomen zijn gekapt, onder andere bij 
de Stadsbeek, en er zijn kleine boompjes voor teruggekomen. Voor die schaduw geven, zijn we 
zeker tien jaar verder. 

  

Ook bij projecten zoals de wadies aan de Wethouder Nijhuisstraat, de BW ter Kuilenstraat en 
het Oostplein is geprobeerd te vergroenen, maar de uitvoering laat te wensen over. De geplante 
bomen zijn klein, de beplanting is summier, en er groeit veel onkruid. Het Oogstplein bestaat 
nog steeds grotendeels uit bestrating. 

  

Aan de Elferinksweg hebben woningcorporaties tuinen aangelegd bij de duplexwoningen, maar 
die worden niet onderhouden en raken snel verloederd. 

  

Kijk je naar Stefensfenne, dan zie je een wijk met nauwelijks groen. Tuinen zijn versteend, 
straten zijn kaal, er is nauwelijks schaduw. Dit versterkt het hitteprobleem enorm. 

  



Wij vragen ons af: bestaat er iets als ‘sociaal tuinieren’ in Enschede? Een aanpak waarbij 
bewoners geholpen worden hun tuinen te vergroenen, en zich ook bewust worden van de 
voordelen voor henzelf en de buurt? Want meer groen in de wijk betekent niet alleen verkoeling, 
maar helpt ook direct tegen wateroverlast. 

  

We horen vaak dat vergroening en klimaatadaptatie belangrijke speerpunten zijn voor de 
gemeente. Maar in onze wijk zien we daar nog te weinig van terug. Tegelijkertijd zijn er wél veel 
mogelijkheden en goede initiatieven denkbaar. 

  

Wij vragen de gemeente daarom om: 

  

Grotere bomen terug te plaatsen op strategische plekken, 

  

Bewoners actief te betrekken bij vergroening, bijvoorbeeld via sociaal tuinieren, 

  

En kleine, praktische maatregelen nú uit te voeren – wacht niet alleen op lange termijnplannen. 

  

We waarderen de ambities van de gemeente op dit vlak, en we hopen dat die nu ook voelbaar 
worden in wijken zoals Stadsveld. 

  

Dank u wel voor uw aandacht. 

  

Kim de Jong 

Namens Wijkraad Stadsveld  

 


